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Vážení spoluobčané,
dostává se Vám do rukou další číslo zpravodaje, které je tentokrát pojato tak trochu 

slavnostněji. Naše obce si v letošním roce připomenou významné výročí, a to padesát roků 
od jejich sloučení. Podrobnosti najdete uvnitř zpravodaje a já jen věřím, že vás uvedené 
informace zaujmou.

Zpravodaj také vychází právě v době, která je charakteristická, že se většina z nás snaží 
o zkrášlení svých nemovitostí, probíhá úklid okolí našich domů, odkládáme do kontejnerů 
vše nepotřebné a snažíme se prostředí v domech i okolo nich vylepšit. Věřím, že organizační 
zajištění všeho potřebného ke zdaru celého jarního úklidu proběhne bez větších nedostatků 
a v rámci fi nančních možností obce. Snažme se všichni přičinit o to, aby po dlouhém zimním 
období naše obec opět prokoukla, což určitě přispěje ke skutečnosti, že se bude líbit i hod-
notitelské komisi letošního ročníku soutěže Vesnice roku 2010. Právě do zmíněné soutěže 
se v letošním roce naše obec přihlásí, o čemž rozhodlo na své poslední schůzi zastupitelstvo 
obce. Případný úspěch v soutěži nám totiž může pootevřít cestu k možnosti požádat o dotace 
na naše další připravované projekty. Při této příležitosti bych chtěl vyzvat Vás, všechny 
spoluobčany, k zajištění úklidu okolí svých domů a současně požádat vedení jednotlivých 
spolků v obci o pomoc při zajištění akcí souvisejících s naší účastí v soutěži. Ke zdárnému 
průběhu účasti v soutěži zorganizuje rada obce zanedlouho schůzku se zástupci vedení spolků 
ve všech místních částech naší obce, ale také i podnikatelů působících v obci.

Členové rady obce jsou přesvědčeni, že máme komisi co ukázat a případné získání dalších 
fi nančních prostředků by nám napomohlo naši obec ještě vylepšit.

V současné době z hlavních letošních akcí již intenzivně probíhají parkové úpravy v jed-
notlivých místních částech a taktéž se začínají postupně realizovat některé dokončovací práce 
na sportovním areálu, který bude v sobotu 17. července t. r., slavnostně předán sportovní 
veřejnosti k užívání. Vedení obce společně s místní TJ připravuje při této příležitosti vydání 
pamětní publikace, která bude seznamovat nejen s historií fotbalu, ale stručně i dalších sportů 
v našich obcích. Těšit se můžeme na bohatou fotogalerii v této publikaci, která představí pro 
většinu z nás dosud nepublikované fotografi e, zvláště z historie fotbalu ve Vavřinci a okolí.

Další akcí, která je těsně před spuštěním, je zahájení rekonstrukce kulturního domu ve 
Veselici. Podle posledních informací naše obec uspěla, vedle již schválené dotace na novou 
knihovnu, i s dalšími žádostmi podanými na Ministerstvo pro místní rozvoj ČR a Jihomoravský 
kraj (dotace na byt a hasičskou zbrojnici). Úspěšná byla i žádost podaná na Ministerstvo 
kultury ČR na vybavení nové knihovny potřebnou technikou a SW vybavením na evidenci 
knihovního fondu v nové knihovně. Nyní ještě musíme vyčkat na zdárné dokončení veřejné 
soutěže a po veselické pouti může být rekonstrukce zahájena. Předtím se bude mít možnost 
seznámit veřejnost s celou akcí na veřejném shromáždění, které připravuje Osadní výbor ve 
spolupráci s SDH Veselice na pátek 11. června. Zváni jsou všichni, kdo se chtějí seznámit 
s jednotlivými etapami přestavby a myslím si, že je to natolik významná údalost v životě 
Veselice, že se patří na této akci symbolicky rozloučit se starou podobou „kulturňáku“, jak 
jej většina z nás nazývá.

Závěrem bych chtěl Vám všem popřát vše nejlepší do dalších jarních dnů a věřím, že nám 
sluníčko a hezké počasí vytvoří dobrou náladu nejen během jara, ale i léta, na které se jistě 
všichni bez rozdílu těšíme.

Miloslav Novotný, starosta obce
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USNESENÍ RO VAVŘINEC ZE SCHŮZE 24. 2. 2010

• Rada obce bere na vědomí informaci starosty obce o obdržení podkladů z KÚ JMK 
k přípravě návrhu rozpočtu obce. V souvislosti s tím rozhodla, že návrh rozpočtu zpracuje 
pracovní komise ve složení: starosta obce, místostarosta obce a účetní obce.

• Rada obce schvaluje na základě žádosti manželů Jiřiny a Milana Mikešových, bytem 
Vavřinec, Suchdol 14, 67913 Sloup, zveřejnění záměru obce o odprodej části pozemku 
p. č. 329/1 o výměře 6 m² a části pozemku p. č. 759/4 o výměře 14 m², vše k. ú. Suchdol 
v Moravském krasu, za účelem majetkoprávního vypořádání části zahrady u jejich RD.

• Rada obce schvaluje Dohodu s Městem Blansko na příspěvek obce ve výši 83 600 Kč na 
úhradu neinvestičních nákladů za žáky s trvalým bydlištěm v obci Vavřinec, navštěvujících 
ZŠ v městě Blansko.

• Rada obce nesouhlasí s nabídkou Jihomoravského kraje na možnost zasílání SMS zpráv 
z Informačního systému krizového řízení JMK občanům z obce, kteří mají své mobilní 
telefonní číslo zaevidované v systému pro zasílání informací z Obú Vavřinec.

• Rada obce bere na vědomí zápis ze schůze Osadního výboru Vavřinec konané dne 3. února 
2010, který mimo jiné obsahuje nesouhlasné stanovisko Osadního výboru k žádosti 
investora požadujícího provedení změny Územního plánu obce, za účelem možnosti 
vybudování fotovoltaické elektrárny na k. ú. Vavřinec na Moravě.

• Rada obce bere na vědomí zápis ze schůze Kontrolního výboru dne 14. ledna 2010.

• Rada obce bere na vědomí žádost Svazu tělesně postižených v ČR, místní organizace 
Vavřinec, o poskytnutí dotace na činnost organizace v roce 2010 a nesouhlasí pro letošní 
rok s poskytnutím fi nančních příspěvků spolkům v obci vyjma TJ Vavřinec a dále ČSV, 
základní organizace Sloup, Okrsku SDH Sloup a MS Hřebenáč Sloup.

• Rada obce souhlasí s rozvázáním nájemní smlouvy mezi obcí a pí. Monikou Zmekovou, 
bytem Vavřinec 100, na prodejní stánek ve Vavřinci dohodou k termínu 31.12.2009.

• Rada obce doporučuje Zastupitelstvu obce projednat na jeho nejbližší schůzi bezúplatný 
převod dlouhodobého hmotného majetku, a to prodloužení vodovodního řadu u RD čp. 147 
a 149 ve Vavřinci, který je vedený v majetku obce v pořizovací hodnotě 78 427,42 Kč; dále 
propojení vodovodního řadu od RD čp. 41 k budově bývalého vepřína ve Veselici, který 
je vedený v majetku obce v pořizovací hodnotě 377 115,50 Kč a propojení vodovodního 
řadu od RD čp. 5 k RD čp. 22 ve Veselici, který je vedený v majetku obce v pořizovací 
hodnotě 72 981,90 Kč, na Svazek VAK obcí a měst okresu Blansko.

USNESENÍ RO VAVŘINEC ZE SCHŮZE 15. 3. 2010

• Rada obce ukládá Osadnímu výboru Vavřinec projednat na nejbližší schůzi žádost pí. Hany 
Šindelkové, bytem Vavřinec 88, o odkoupení části pozemku p. č. 864/4, k. ú. Vavřinec 
na Moravě, nacházejícího se v sousedství pohostinství ve Vavřinci, za účelem zbudování 
venkovního posezení před pohostinstvím.
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• Rada obce schvaluje návrh Rozpočtu obce Vavřinec na rok 2010 a doporučuje Zastu-
pitelstvu obce Vavřinec návrh Rozpočtu obce Vavřinec na rok 2010 projednat na jeho 
nejbližší schůzi.

• Rada obce schvaluje Smlouvu o nájmu na pronájem prodejního stánku na výletišti ve 
Vavřinci TJ Vavřinec, na dobu určitou do 31.12.2010, za 1 Kč za rok pronájmu s tím, že 
pronajimatel uhradí ceny spotřebované el. energie a pitné vody.

• Rada obce schvaluje text Výzvy o zahájení zadávacího řízení formou zjednodušeného 
podlimitního řízení a Zadávací podmínky na Veřejnou zakázku – Víceúčelový objekt 
Veselice, Stavební úpravy, přístavba.

• Rada obce schvaluje složení Hodnotící komise pro hodnocení nabídek na realizaci akce 
– Víceúčelový objekt Veselice, Stavební úpravy, přístavba ve složení: ing. Zdeněk Rízner, 
ing. arch. Zita Řehůřková, Jan Kakáč, ing. Josef Sedlák, ing. Jitka Sedláčková.

• Rada obce doporučuje Zastupitelstvu obce projednat na jeho nejbližší schůzi návrh starosty 
obce, aby byly do majetku obce vzaty jednotlivé drobné sakrální stavby na území obce.

USNESENÍ ZO VAVŘINEC ZE SCHŮZE 31. 3. 2010

• Zastupitelstvo obce bere na vědomí zprávu místostarosty obce z jednání rady obce za 
období od poslední schůze zastupitelstva obce.

• Zastupitelstvo obce schvaluje Rozpočet obce Vavřinec na rok 2010 ve výši 7 293 900 Kč 
na straně příjmů i výdajů. Současně stanovuje, že závaznými ukazateli jsou paragrafy, tzn., 
že je možné bez rozpočtového opatření fi nanční prostředky čerpat max. ve výši součtu fi n. 
prostředků za jednotlivé položky.

• Zastupitelstvo obce schvaluje zprávu o hospodářské činnosti při provozování rozhledny 
Podvrší za rok 2009 a současně rozhodla převést celý hospodářský výsledek ve výši 
144 448,82 Kč do rozpočtu obce na rok 2010.

• Zastupitelstvo obce schvaluje zprávu o hospodaření příspěvkové organizace Mateřská 
škola Vavřinec, okres Blansko, příspěvková organizace, Vavřinec 54, za rok 2009 a roz-
hodla převést celý hospodářský výsledek ve výši 8 498,81 Kč do rezervního fondu.

• Zastupitelstvo obce bere na vědomí informaci starosty obce o skutečnosti, že obec nemůže 
podat žádost o dotaci na nový Územní plán obce do Integrovaného operačního programu 
a souhlasí s tím, že práce na jeho návrhu budou prozatím zastaveny do doby možnosti 
získání dotace z jiného dotačního zdroje.

• Zastupitelstvo obce souhlasí s tím, aby obec Vavřinec podala žádost do soutěže Vesnice 
roku 2010.

• Zastupitelstvo obce schvaluje přijetí úvěru od společnosti ČS a. s., pobočka Blansko, ve 
výši max. 4,05 mil. Kč, na předfi nancování realizace akce – Víceúčelový objekt Veselice, 
stavební úpravy, přístavba, 1. a 2. etapa podle projektové dokumentace.
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• Zastupitelstvo obce schvaluje prodej části pozemku p. č. 759/1 o výměře 6 m² a části 
pozemku p. č. 329/1 o výměře 14 m², vše k. ú. Suchdol v Moravském krasu, podle geo-
metrického plánu č. 185-1147/2009, vypracovaného společností ADITIS s. r. o., Nárožní 
1292/15, 616 00 Brno, manželům Jiřině a Milanovi Mikešovým, bytem Vavřinec, Suchdol 
14, 679 13 Sloup, za smluvní cenu ve výši zjištěné znaleckým posudkem.

• Zastupitelstvo obce schvaluje Smlouvu č. 09026776 o poskytnutí podpory ze Státního 
fondu životního prostředí ČR, na jejímž základě získá obec dotaci ve výši 56 608,05 Kč 
na realizaci akce – Zbudování systému veřejných zelených ploch pro podporu komunitního 
života a tur. ruchu v obci Vavřinec a jejích částech. Současně s tím bere na vědomí 
Rozhodnutí o poskytnutí dotace ve výši 962 336,85 Kč z Operačního programu Životní 
prostředí na tutéž akci.

• Zastupitelstvo obce Vavřinec schvaluje výsledek inventarizace majetku obce provedené 
ke dni 31.12.2009, včetně vyřazení opotřebeného majetku dle jednotlivých vyřazovacích 
protokolů a jeho likvidaci nebo jeho případný odprodej.

• Zastupitelstvo obce Vavřinec schvaluje bezúplatný převod dlouhodobého hmotného 
majetku, a to prodloužení vodovodního řadu u RD čp. 147 a 149 ve Vavřinci, který je 
vedený v majetku obce v pořizovací hodnotě 78 427,42 Kč; dále propojení vodovodního 
řadu od RD čp. 41 k budově bývalého vepřína ve Veselici, který je vedený v majetku obce 
v pořizovací hodnotě 377 115,50 Kč a propojení vodovodního řadu od RD čp. 5 k RD čp. 
22 ve Veselici, který je vedený v majetku obce v pořizovací hodnotě 72 981,90 Kč, na 
Svazek VAK obcí a měst okresu Blansko.

• Zastupitelstvo obce Vavřinec schvaluje nabytí jednotlivých drobných sakrální staveb na 
území obce do majetku obce.

USNESENÍ RO VAVŘINEC ZE SCHŮZE 14. 4. 2010

• Rada obce bere na vědomí Zprávu hodnotící komise o posouzení a hodnocení nabídek na akci 
„Víceúčelová budova Veselice – stavební úpravy a přístavba“ a rozhodla zadat veřejnou 
zakázku uchazeči – STAVKOM, spol. s r. o., Nádražní 1332/32, 68001 Boskovice.

PŮLSTOLETÍ SPOLEČNÉ SPRÁVY NAŠICH OBCÍ

V červenci letošního roku uběhne padesát roků od události, která stojí určitě za 
připomenutí. Je jí sloučení Vavřince, Veselice, Suchdola a osady Nové Dvory v jednu 
územně samosprávní jednotku, ke kterému došlo v červenci roku 1960. Do té doby byla 
uvedená sídla samostatnými obcemi s tím, že osada Nové Dvory náležela k obci Suchdol. 
K tomuto spojení uvedených obcí došlo na základě zákona č. 36/1960 Sb., přijatého 8. 
dubna 1960 Národním shromážděním. Zmíněný zákon měl s účinností od 1. července 
1960 za cíl reorganizaci územní správy vytvořené v roce 1948, při níž vznikl od 1. ledna 
1949 Brněnský kraj. Ten měl celkem 19 okresů (Blansko, Boskovice, Brno-město, Brno, 
Břeclav, Bučovice, Bystřice nad Pernštejnem, Hustopeče, Mikulov, Moravská Třebová, 
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Moravský Krumlov, Rosice, Slavkov, Svitavy, Tišnov, Velká Bíteš, Vyškov, Znojmo, 
Židlochovice) a na jeho území ležely i některé české obce, především v oblasti severně 
a jižně od Svitav. Územní reforma z roku 1960 měla za cíl výrazné snížení počtu krajů 
a okresů. Výsledkem územní reformy na úrovni okresů byla skutečnost, že v Brněnském 
kraji vzniklo celkem 14 okresů (Blansko, Brno – město, Brno – venkov, Břeclav, Hodonín, 
Jihlava, Kroměříž, Prostějov, Třebíč, Uherské Hradiště, Vyškov, Zlín, Znojmo a Žďár nad 
Sázavou) a mezi zrušenými byl i okres Boskovice. Území zrušeného okresu Boskovice 
přešlo pod správu okresu Blansko. Součástí reformy bylo i sloučení některých menších 
obcí na okrese Blansko.

Další reforma územní správy prováděná v osmdesátých letech (slučování obcí a vznik 
tzv. spádových obcí) na nově vzniklou obec vliv neměla, i když jak se říká: „mnoho 
nescházelo“. Na začátku roku 1985 byla na mimořádné schůzi pléna MNV nastolena 
nadřízeným orgánem, kterým byl Okresní národní výbor, otázka sloučení obce buď 
s Blanskem a nebo se Sloupem. V rušné diskusi, v níž tehdy zaznívaly dosti rozdílné 
názory na slučování, nakonec nebylo sloučení s jinou obcí schváleno, jak potvrzuje pan 
František Ševčík z Vavřince. Ten tehdy předsedal obecní samosprávě a ještě dodává, že 
tehdy již byla např. obec Petrovice sloučena se Sloupem a Šošůvkou. Ke sloučení obcí 
mělo tehdy dojít po volbách v polovině roku 1986.

Poslední reforma v oblasti samosprávného uspořádání proběhla s účinností od 1.1.2000. 
Pro naši obec však neměla zásadnější význam a změny doznalo jen přejmenování kraje, do 
něhož naše obec spadá. Pojmenování Brněnský kraj bylo změněno na nový název – Jihomo-
ravský kraj. Území tohoto kraje je nyní vymezeno pouze 7 okresy – Blansko, Brno-město, 
Brno-venkov, Břeclav, Hodonín, Vyškov a Znojmo. Ostatní okresy přešly pod územní 
působnost jiných krajů. Při této reformě získaly kraje zpět samosprávnou funkci a nejvyšším 
představitelem samosprávy je hejtman. Jihomoravský kraj má v současné době 673 obcí, 
z toho okres Blansko čítá 118 obcí. Důsledkem této reorganizace bylo dále s účinností od 
1.1.2003 zrušení okresních úřadů, coby samosprávných orgánů na úrovni okresů. Okresy 
však nadále zůstaly až do dnešní doby, ale pouze jako jednotky statistické a územně-ori-
entační, mající pouze funkci obvodů s působností policie, státních zastupitelství a soudů. 
Pro úplnost informací o okresech je nutné zmínit, že ty vznikly již v roce 1850 na základě 
císařského nařízení z roku 1849 (okresní hejtmanství). Nahradily tak původní panství, která 
tehdy vymezovala určité území pouze jako soubor soukromého (zejm. rodinného) majetku 
(reprezentačních či hospodářských staveb, měst, vesnic, polností, lesů, vodohospodářských 
staveb apod.), spadajícího pod správu jednoho vlastníka šlechtického původu.

Ale vraťme se zpět do roku 1960.

Jednotlivé orgány samosprávy v obcích, městech a okresech byly v roce, kdy došlo ke 
sloučení našich obcí, stanoveny zákonem č. 100/1960 Sb., jež byl současně Ústavou Čes-
koslovenské socialistické republiky. Zákon mimo jiné stanovoval, že v obci se samosprávný 
orgán jmenoval Místní národní výbor. Ten měl jak tzv. plénum, tak současně radu. Členům 
tohoto samosprávného orgánu se říkalo poslanci a funkční období bylo pětileté. Volby do 
nového Místního národního výboru sloučené obce se konaly 12. června 1960.
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Pamětní knihy jednotlivých obcí neposkytují o sloučení podrobnější informace. Přesto 
zápis v Pamětní knize obce Veselice uvádí, že v roce 1960 přes sloučením měla Vavřinec 
91 domů a 356 obyvatel, Veselice 68 domů a 288 obyvatel a Suchdol s Novými Dvory 
60 domů a 236 obyvatel. Dále je tam zmínka, že ve volbách bylo zvoleno celkem 19 občanů 
do Místního národního výboru. Z Vavřince 8 zástupců (Slouka František čp. 59, Jícha Jan 
čp. 89, Musil Alois čp. 45, Dřímal Engelbert čp. 76, Jarůšek Jaromír čp. 4, Hejč Jan čp. 
11, Němec Richard čp. 34, Petlach Karel čp. 23), Veselice 6 zástupců (Skoták Jaromír čp. 
47, Nečas František čp. 6, Štolpa Josef čp. 24., Němec František čp. 32, Jarůšek Jan čp. 11 
a Skoták Alois čp. 4) a Suchdola 5 zástupců (Kvasnica František čp. 29, Mikulášek Josef 
čp. 1, Horák Rudolf čp. 14, Vojáček Vojtěch čp. 60 a Novohradský Emil čp. 43). Složení 
5členné rady bylo následující – Němec František – Veselice čp. 32, jako předseda; Němec 
Richard – Vavřinec čp. 34, jako tajemník; Štolpa Josef – Veselice čp. 24, Petlach Karel – 
Vavřinec čp. 23 a Vojáček Vojtěch – Suchdol čp. 60, jako členové. Současně byly po volbách 
ustanovené komise, a to zemědělská, kulturní, fi nanční, pro výstavbu, sociální a pořádková. 
V uvedené Pamětní knize je i zmínka o tom, že se sloučená obec měla jmenovat „Lesná“. 
Proč bylo vybrané toto pojmenování tam však vysvětleno není. Jen je tam uvedeno, cituji: 
„… ale toto jméno nebylo přijato. Zatím jsou nazývány po staru“.

Před sloučením působily v jednotlivých obcích Místní národní výbory, v jejichž čele 
stáli předsedové. Ve Vavřinci – Meluzín Josef čp. 63, Veselici – Němec František čp. 32 
a Suchdole – Horák Rudolf čp. 14.

Jedním z dalších zdrojů informací je i Školní kronika vedená ředitelem tehdejší 
„národní školy“ p. Čeňkem Žáčkem. Tato kronika vedle výčtu jednotlivých členů nově 
zvoleného Místního národního výboru informuje o tom, že volby se současně konaly i do 
Okresního národního výboru, Krajského národního výboru a Národního shromáždění. Při 
volbách byl do ONV zvolen Miloslav Novotný z Veselice čp. 37, v té době též předseda 
zemědělského družstva ve Veselici, do KNV Oldřich Meluzín z Vavřince čp. 73, v té době 
též předseda místního zemědělského družstva a do NS cituji: „… dosavadní poslanec 
a ministr vnitra Rudolf Barák.“

Ustavující zasedání nově zvoleného Místního národního výboru se konalo ve vavři-
neckém hostinci „U Hlaváčků“. Sídlem nového samosprávného orgánu se stala budova 
vystavěná tehdy vedle vavřinecké školy, tedy v budově, v níž sídlí i současný Obecní úřad. 
Jednalo se o budovu, jež měla původně sloužit jako nová hasičská zbrojnice a její výstavba 
byla zahájena v srpnu 1955 a slavnostně otevřena na vavřineckou pouť v sobotu 11. srpna 
1957. Tyto údaje potvrzuje zápis v „Knize protokolů“, což je kniha se zápisy ze schůzí 
vavřineckého hasičského sboru z let 1935– 1960.

Dalším zdrojem informací z té doby jsou dosud žijící pamětníci oněch událostí. Z 19člen-
ného samosprávného orgánu tehdy sloučené obce, žijí dosud již jen dva občané. Jedním 
je petrovický rodák p. Meluzín Oldřich z Vavřince, podle něhož občané jednotlivých obcí 
tehdy sloučení spíše podporovali. Druhým je p. Alois Skoták z Veselice.

Po zvolení nové samosprávy se vedení obce pustilo s nadšením a elánem do práce. Úplně 
na začátku byla stěžejním úkolem dostavba kulturního domu ve Veselici, rozestavěného od 
roku 1955, jak potvrzuje Oldřich Meluzín. Současně však dodává, že nový kulturní dům byl 
„ofi ciálně“ budován jako nová knihovna. Jeho výstavba se však protáhla na celých 9 roků. 
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První akcí v něm byla Štěpánská taneční zábava koncem roku 1964.
Cílem tohoto článku není snaha o podrobný popis života v našich obcích za dobu jejich 

padesátileté společné správy. Snahou bylo uvést informace z období kolem roku 1960 s cílem 
nastínit podmínky legislativní, ale také např. uvést předsedy tamních Místních národních 
výborů v obcích před jejich sloučením apod. Zapotřebí je také současně ještě uvést jména 
nejvyšších představitelů sloučené obce za dobu 50 roků.

Období Předseda MNV Tajemník MNV 

1960 – 1964 Němec František, Veselice čp. 32 Němec Richard, Vavřinec čp. 34, 

1964 – 1971 Němec Richard, Vavřinec čp. 34 Kvasnica František, Nové Dvory čp. 29, 

1971 – 1976 Němec Richard, Vavřinec čp. 34 Jakubec František, Suchdol čp. 38

1976 – 1981 Ševčík František, Vavřinec čp. 74 Jakubec František, Suchdol čp. 38, 
od 1.4.1979 Kakáč Jan, Vavřinec čp. 69, 

1981 – 1986 Ševčík František, Vavřinec čp. 74 Kakáč Jan, Vavřinec čp. 69, 

1986 – 1990 Ševčík František, Vavřinec čp. 74 Kakáč Jan, Vavřinec čp. 69, 

Starosta obce Místostarosta

1990 – 1994 Kakáč Jan, Vavřinec čp. 69 Kala Josef, Vavřinec čp. 109 

1994 – 1998 Kakáč Jan, Vavřinec čp. 69 Sedlák Josef, ing., Nové Dvory čp. 65

1998 – 2002 Novotný Miloslav, Veselice čp. 70 Sedlák Josef, ing., Nové Dvory čp. 65

2002 – 2006 Novotný Miloslav, Veselice čp. 70 Sedlák Josef, ing., Nové Dvory čp. 65

2006 – 2010 Novotný Miloslav, Veselice čp. 70 Sedlák Josef, ing., Nové Dvory čp. 65

Především generaci mladší, ale i pro připomenutí generacím starším, bude současně 
dobré uvést, které hlavní akce se v jednotlivých obcích zbudovaly. Jedná se mimo jiné 
např. o následující akce:

Nové Dvory – vodovod, elektrifi kace, oprava místních komunikací, rekonstrukce veřejného 
osvětlení, nová zastávka autobusů, atd.

Suchdol – zpevnění místních komunikací, napojení vodovodního řadu na zdroje v lokalitě 
Stodůlky a Béčí louka ve Veselici, zbudování dnes již neexistující prodejny potravin, 
plynofi kace obce, oprava kapličky, rekonstrukce veřejného osvětlení, atd.

Veselice – zbudování vodovodu, kanalizace, zpevnění místních komunikací, chodníků, 
oprava budovy hasičské zbrojnice a knihovny, rekonstrukce místního pohostinství na 
nový obchod a pohostinství, plynofi kace obce, stavba nové kapličky, atd.

Vavřinec – nová výstavba řadových rodinných domů včetně potřebné infrastruktury (vodovod, 
kanalizace, místní komunikace, chodníky), rozšíření sportovního areálu, výstavba víceúče-
lové budovy pro služby (pohostinství, smíšené zboží, prodejna masa a uzenin), plynofi kace 
obce, rekonstrukce průtahu, rekonstrukce prodejního stánku v parku, několikerá rekonstrukce 
budovy bývalé školy (mateřská škola, knihovna, klubovny, spol. místnost, byty), atd.
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Za dobu padesáti roků společné správy se naše obce změnily k nepoznání. Také současné 
vedení obce však připravuje k realizaci v nedaleké budoucnosti některé další akce, z nichž 
můžeme např. uvést: Sběrný dvůr na odpady ve Veselici, přestavbu kulturního domu ve 
Veselici, výstavbu nového hřbitova ve Vavřinci, revitalizaci suchdolského rybníka s při-
lehlým okolím, apod.

Na závěr bychom chtěli vyjádřit přesvědčení, že i přes výtky některých občanů, že se 
tam a nebo zase onde zbudovalo více akcí, bylo sloučení obcí tehdy přínosem pro všechny 
jejich tehdejší, současné i budoucí obyvatele. Ke cti všech občanů, kteří se vystřídali během 
půlstoletí společné správy našich obcí patří poděkování za jejich ochotu podílet se na správě 
věcí veřejných a za konstruktivní přístup k řešení společných problémů. Vždyť i díky těmto 
skutečnostem můžeme být dobrým příkladem pro některé ostatní obce.

Rada obce Vavřinec

HISTORIE KNIHOVNY VE VESELICI

Oblast kultury byla v našich moderních dějinách úzce spjata s oblastí školství a vzdělá-
vání, čímž český stát navazoval na tradici z doby rakouské monarchie. Existenci knihoven 
v zemích tehdejšího Rakouska – Uherska, tedy v období od června 1867 do konce října 
1918, lze v historických pramenech zaznamenat spíše především tam, kde k tomu byly 
vytvořené zakladní předpoklady, tj., že se jednalo o větší města, v nichž mimo jiné např. 
sídlily školy, farní úřady apod. V menších sídlech byl většinou impulsem pro vznik knihovny 
postupně se rozvíjející spolkový život. Vznikaly např. čtenářské spolky, různé další zájmové 
spolky, koncem 19. století začalo sílit i dělnické hnutí a byly zakládané postupně i strany 
politické. Pokud někde existovaly knihovny, tak se jednalo ve většině případů o knihovny 
soukromé a nebo spolkové. Mezi nejpodstatnější právní normy nově vzniklé republiky 
patřil zákon o organizaci lidových kurzů občanské výchovy (zákon č. 67 Sb., ze 7. února 
1919), zákon o veřejných knihovnách obecních (č. 430 Sb., z 22. července 1919) a zákon 
o pamětních knihách obecních (č. 80 Sb., ze 30. ledna 1920). Veřejné knihovny začaly na 
území nově vzniklé Československé republiky vznikat až na základě přijetí zmíněného 
zákona č. 430/1919 Sb., o veřejných knihovnách obecních.

Dlouhodobější historie knihovny ve Veselici není podrobněji zdokumentována, ale lze 
s určitostí konstatovat, že její vznik sahá teprve až do období po roce 1920. Impulsem v naší 
obci pro její založení byl určitě také zmíněný zákon. Jedním z prvních písemných dokladů 
o existenci knihovny ve Veselici je zápis v Pamětní knize za rok 1931, v němž se uvádí: 
„ V obci působí též čtyřčlenná osvětová komise, jejíž činnost v prvé řadě dlužno ocenit 
ze strany čtenářů, kterýmž jest o čtení zábavných i poučných knih náležitě postaráno. 
Knihovník, který má na starosti půjčování každému čtenáři předloží seznam všech knih, 
z něhož si může každý podle vkusu vybrati. Čtenář pak odevzdá od vypůjčené jedné knihy 
20 haléřů knihovníku, který maje na starosti pokladnu a do které též často ochotníci 
pořádající divadlo čistý výnos odevzdají, přispívajíce takto obnosem na zakoupení zase 
knih nových. Knihovna tato je v hostinci.“

Tehdejší knihovna vznikla pravděpodobně tak, že několik málo knih do ní věnovaly místní 
spolky, případně strany v obci existující. Pamětní kniha obce Veselice dokládá, že v obci 
byl v roce 1898 založen spolek chovatelů hovězího dobytka, který podle uvedeného zdroje 
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vyvíjel činnost ještě v roce 1931. Dalším spolkem byl SDH Veselice, založený v roce 1921. 
Dále ze zápisu informujícím od výsledku obecních voleb v roce 1919 vylývá, že v obci 
existovala Komunistická strana, Sociálně demokratická strana a Lidová strana. Nejvíce 
rozvoji veselické knihovny pravděpodobně pomohl SDH a poté i Sociálně demokratická 
strana, které mimo jiné organizovaly divadelní hry a část výtěžku z nich věnovaly na nákup 
knih, jak dokládá výše uvedený zápis v Pamětní knize.

Dalším z dokladů o existenci knihovny je deník sloužící k evidenci zapůjčených knih, 
v němž je první zapis datován dne 6. ledna 1927 a zápis veden až do roku 1969. Z deníku 
není zřejmé, kdo vykonával v tom roce 1927 funkci knihovníka, jen z něho vyplývá, že 
za vypůjčení knihy občan zaplatil tehdy poplatek 20 haleřů. Teprve až zápis z roku 1934 
dokládá, že funkci knihovníka vykonával veselický rodák Jaroslav Stloukal a naopak zápis 
z roku 1940 zase dokládá, že přebírání peněz vybraných od čtenářů potvrzoval Antonín 
Souček, u jehož podpisu je uvedeno cituji: „t. č. pokladník M. O. K“, což lze s určitostí 
přeložit jako – Místní osvětová komise. Jak dokládá zápis v Pamětní knize za rok 1933 
byl zmíněný Jaroslav Stloukal z čp. 19 zvolen v únoru toho roku knihovníkem a stal se 
současně členem Osvětové komise. Funkci knihovníka však možná vykonával již od toho 
roku 1927, čemuž napovídá podle tvrzení jeho dcery, paní Jiřiny Jalové čp. 19, rukopis 
zápisu v uvedeném deníku za roky 1927 – 1932. Tentýž zdroj potvrzuje i skutečnost, že 
pokladníkem Osvětové komise byl zvolen Antonín Souček, rodák ze Žďáru, který současně 
vykonával funkci kronikáře. Jaroslav Stloukal vykonával funkci knihovníka pravděpodobně 
až do konce roku 1941, což lze usuzovat z toho, že počínaje rokem 1942 je zápis v deníku 
až do září 1950 prováděn „jinou rukou“. Deník však, bohužel, jméno nového knihovníka 
neprozrazuje. Teprve až zápis v Pamětní knize o dění v obci za období II. světové války 
uvádí, že funkci knihovníka vykonával pan Richard Němec z čp. 30. Je všeobecně známo, že 
v době okupace byla osvěta podřízena protektorátní propagandě. Tuto skutečnost potvrzuje 
i zápis z Pamětní knihy obce Veselice, který hovoří o tom, že po dobu války byla většina 
českých knih z knihovny odstraněna a tehdejší německá správa nutila knihovníka půjčovat 
zdarma knihy o německé armádě. Ten se však k tomu nechtěl propůjčit a tak se po dobu 
války knihy skoro vůbec nepůjčovaly, což dokládá zmíněná kniha výpůjček, v níž je po 
dobu války minimum zápisů. Další informace o knihovníkovi je v zápise z roku 1946, 
v němž je vyjmenováno složení nového Místního národního výboru, jehož členem se stal 
i Richard Němec čp. 30. Ten je v zápise uveden jako člen Místní osvětové rady, a to jako 
pokladník a knihovník.

Zmíněné zdroje informací bohužel neuvádí, výjma výše uvedené informace o jejím 
umístění v „hostinci“, kde všude byla knihovna umístěna. Pan JUDr. Josef Průcha z Blanska, 
manžel paní Jany Průchové, dcery Bohumila Skotáka, veselického hostinského uvádí, že 
již v roce 1965 nebyla knihovna v hostinci umístěna. Jeho žena si jen z mládí pamatuje, že 
knihovník půjčoval knihy vždy v neděli a ty byly umístěné v uzamykatelné skříni v místnosti 
zvané „seknička“. Tato místnost sloužila až do roku 1987 jako veřejná telefonní stanice 
a současně jako schůzovací místnost veselických spolků. Knihovna byla pravděpodobně 
někdy počátkem sedmdesátých let přemístěna z hostince do místnosti v obecní budově stojící 
v sousedství veselické kapličky. Ta byla postavena v roce 1890 jako obecní špitál. Poté 
v ní bydlelo několik chudších rodin a nakonec v ní bylo v roce 1932 zbudované hasičské 
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skladiště a současně zde byla umístěna i kancelář Obecního úřadu Veselice. Po sloučení 
Veselice se Suchdolem, Vavřincem a Novými Dvory v roce 1960 již kancelář pozbyla svého 
významu a tak sloužila pouze jako skladiště. Další rekonstrukcí prošla v osmdesátých letech 
20. století. Ta zpočívala mimo jiné v přemístění vstupu do budovy ze strany silnice do 
boční štítové zdi, zařízení místnosti novými regály na knihy apod. Přes veškerou snahu se 
prozatím nepodařilo zjistit, dokdy vykonával funkci knihovníka zmíněný Richard Němec 
a od kdy naopak začal tutéž funkci vykonávat pan František Nečas z čp. 38. Jeho jméno 
je totiž uvedeno v kronice obce Vavřinec v zápise za rok 1971. Tento zdroj uvádí, že byl 
člen Knihovní rady a knihovník ve Veselici. Zmíněného pana Františka Nečase nahradila 
ve funkci knihovníka v roce 1980 paní Františka Hrušková čp. 57. Jmenovaná potvrdila, 
že knihovna byla právě v místnosti v obecní budově a současně dodává, že zmíněný pan 
Richard Němec, již jako důchodce, jí tehdy chodil ve výpůjční den do knihovny zatápět 
v kamnech. Paní Františku Hruškovou nahradila od začátku roku 1990 slečna Martina 
Skotáková čp. 31, tehdy nejmladší knihovnice ve Veselici. Jmenovaná funkci knihovnice 
vykonávala do konce srpna 2007, ale to již po provdání s příjmením Fleková. Od září 2007 ji 
nahradila současná knihovnice paní Olga Hájková, která obývá ve Veselici se svou rodinou 
nový rodinný domek čp. 95.

Zde končí popis minimálně osmdesátileté historie veselické knihovny. Její současnost 
i činnost v budoucnu máme možnost sledovat osobně a nebo např. na webu na adrese www. 
mk-veselice.webnode. cz. Do dalších roků jí přeji hodně spokojených čtenářů a věřím, že 
se stane místem nabízejícím čtenářům nejen mnoho kvalitních knih, ale i možnost návštěvy 
různých besed, výstav a dalších kulturních akcí.

Miloslav Novotný, starosta obce

ZPRÁVY Z KNIHOVNY VE VESELICI

Dotace z Ministerstva kultury ČR. 
V lednu 2010 byla podána na Ministerstvo kultury ČR žádost o poskytnutí dotace 

na besedy a kulturní akce, které proběhnou v letošním roce. Projekt „Knihovna ta nás 
baví“ volně navazuje na loňský cyklus „Do knihovny za kulturou a poznáním“. Stejně 
jako v předešlém roce je cílem tohoto projektu vzbudit především v dětech a mládeži (ale 
i dospělých) zájem o četbu knih, kulturní dění, historii a přírodu v naší obci a regionu 
Moravský kras. Žádost o dotaci byla k 31. 3. 2010 kladně vyřízena a získané prostředky 
budou v průběhu roku použity na jednotlivé akce. 

Na cestách s Martinem, tentokrát po Filipínách a Taiwanu. 
V sobotu 6. března proběhla v prostorách herny stolního tenisu v Malé Veselici cesto-

vatelská beseda s mladým cestovatelem Martinem Hájkem z Veselice, tentokrát o cestě, 
kterou podnikl spolu s přítelkyní Pavlou Balcarovou z Brna v roce 2009. V sedmi týdnech 
navštívili souostroví Filipíny a ostrov Taiwan v jihovýchodní Asii.  Na besedě se promítaly 
fotografi e lidí, památek a přírodních krás i krátké videosekvence z těchto exotických 
zemí, ale hlavně se povídalo o životě obyčejných lidí.  Součástí besedy byla výstava knih 
a suvenýrů z cest. 
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Velikonoce v knihovně, aneb za malovaná vajíčka čokoládového zajíčka. 
V sobotu 20. března se v knihovně uskutečnilo jarní setkání malých čtenářů, při němž 

děti malovaly kraslice a vyráběly jarní dekorace. Dále se povídalo o Velikonocích a zvycích, 
které jsou s nimi spojeny. Po tvořivé práci bylo pro všechny přichystáno malé občerstvení 
a jako odměnu za malovaná vajíčka dostaly děti čokoládové zajíčky, které pak s chutí snědly. 
V knihovně prostě zavládla dobrá zábava, jak můžete vidět na fotografi ích na webových 
stránkách knihovny. 

Beseda o sakrálních stavbách. 
V sobotu 27. března proběhla v Místní knihovně ve Veselici beseda o sakrálních stavbách 

na území obce Vavřinec. Se svými poznatky při mapování historie jednotlivých kapliček, 
Božích muk a křížů nás seznámil pan Rostislav Burget z Vavřince. 

Se sakrálními objekty se dříve setkával vesnický člověk prakticky od narození až do 
smrti (křest dítěte v kostele, rozloučení s nebožtíkem, cesta na hřbitov). Nejen kostel sám, 
který patří mezi velké církevní objekty, ale i drobné dřevěné a především kamenné sakrální 
stavby v jeho okolí (kříže, zvonice, Boží muka), připomínaly člověku jeho víru. Všechny 
tyto stavby plnily funkci zastavení a případně i rozjímání kolemjdoucího či poutníka, ale 
též významného orientačního bodu v krajině. 

Pan Burget nám na besedě povídal nejen o tom, jak se k mapování historie těchto staveb 
dostal, ale také, jak Boží muka a křížky opravuje a udržuje. Ze zajímavého vyprávění jsme se 
dozvěděli něco o historii staveb v našem okolí, a také, kde dříve kříže a Boží muka stávaly 
a již zanikly. Starší účastníci se zapojili do besedy a zavzpomínali na to, jak dříve probíhaly 
pohřby, církevní svátky a poutě na poutní místa u nás, v Polsku a Rakousku. Beseda byla 
zajímavá nejen pro posluchače, ale i pro pana Burgeta, který ze vzpomínek přítomných získal 
nové informace a kontakty na pamětníky, kteří by mu mohli poskytnout nové poznatky pro 
jeho bádání. Při kávě a čaji jsme v knihovně strávili příjemný sobotní podvečer a dozvěděli 
se mnohé o historii drobných sakrálních staveb v našem okolí. 

Veselické knihobraní. 
O Velikonoční sobotě 3. dubna se uskutečnil na rozhledně Podvrší již tradiční Veliko-

noční jarmark pořádaný sdružením Veselická kaplička. Naše knihovna měla na jarmarku 
přichystanou netradiční akci – tzv. „VESELICKÉ KNIHOBRANÍ“. Ten, kdo s sebou pořada-
telům přinesl jako dar nějakou brožuru nebo knihu, jejímž tématem je region Moravský kras 
a okolí, obdržel kupon na vstup na rozhlednu zdarma pro sebe a omezený počet doprovodu. 
Cílem této akce bylo získat knihy a další publikace do nově vytvářeného fondu regionální 
literatury v místní knihovně, která bude od příštího roku umístěna v Kulturním domě 
Veselice. Naše knihovna dostala darem celkem 17 publikací: knihu Sloup v Moravském 
Krasu a dvě brožury o Lipovci nám věnovala paní Školařová, knihovnice MK Lipovec, 
krásnou brožuru Hrady okresu Blansko i s věnováním nám přinesla paní Jalová, knihovnice 
z regionálního oddělení Městské knihovny Blansko, knihu „Okolí Brna, Moravský kras“ 
i s mapou tras výletů do našeho okolí nám daroval pan Antonovič ze Šebrova. I ostatní 
publikace od dalších dárců byly moc pěkné a stanou se základem nově budovaného fondu 
regionální literatury v naší knihovně. 
Akce proběhly v rámci projektu „Knihovna, ta nás baví“ za podpory Ministerstva kultury ČR. 
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CHYSTANÉ AKCE 

Zachraňte studánky! 
Studánky potřebují pomoc! Každé jaro se jich probouzí čím dál méně, zarůstají, zapadají 

listím a zanikají. Spolu s dětmi zachráníme studánku v lese nedaleko naší obce a budeme 
se o ni dlouhodobě starat. Z fotografi í z pracovní vycházky uspořádáme v TIC ve Veselici 
malou výstavu, aby studánku mohli navštívit i turisté a obyvatelé naší obce. Odměnou za 
vynaložené úsilí bude dětem nejen dobrý pocit z pomoci přírodě, ale i následné posezení 
u ohně a opékání párků. Akce proběhne během měsíce května, přesné datum bude ještě 
oznámeno. 
Akce se uskuteční v rámci projektu „Knihovna, ta nás baví“ za podpory Ministerstva 
kultury ČR. 

Návštěva Březiny. 
Paní Čermáková z Březiny, která nám v loňském roce vytvořila v TIC ve Veselici krásnou 

výstavu malovaných kamenů, nás pozvala k sobě domů, a to nejen na povídání a ukázku, 
jak malované kameny vznikají, ale zejména na prohlídku jejího „hospodářství“. Velkým 
koníčkem paní Čermákové je totiž chov domácích zvířat. Děti se u ní budou moci podívat 
na rozmanitá domácí zvířata, která dříve byla běžnou součástí venkovského dvorku, ale 
v současné době se už moc nevidí. Těšit se mohou například na ovečky, kozy, koníka, husy, 
kačeny, a protože je jaro, i na spoustu mláďátek. Bude určitě co k vidění i k pohlazení. 
Součástí návštěvy bude i setkání s dětmi z Březiny a posezení u ohně s opékáním párků. 
Akce proběhne za spolupráce s  SDH Veselice, který nám pomůže s dopravou do Březiny. 
Termín bude ještě upřesněn. 

Pokud se chcete dozvědět o činnosti naši knihovny více, vše i s fotografi emi z již 
proběhlých akcí najdete buď na webových stránkách obce Vavřinec www.vavrinec.cz, 
v záložce Místní knihovny – MK Veselice nebo přímo na mk-veselice.webnode.cz. 

Olga Hájková, knihovnice

POZVÁNKA

Sbor dobrovolných hasičů Vavřinec Vás srdečně zve na XI. ročník soutěže žáků o Pohár 
SDH Vavřinec, který se uskuteční v sobotu 15. května 2010 v areálu u fotbalového hřiště 
ve Vavřinci. 

Nástup družstev bude v 8,15 hod.

Soutěžit se bude v těchto disciplínách:
- požární útok – podle směrnic hry Plamen, el. časomíra – sestříknutí 

plastových lahví
- štafeta dvojic – podle směrnic hry Plamen
- štafeta speciál – Vavřinecký sedmiboj

Výbor SDH Vavřinec
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INFORMACE ZE ZŠ SLOUP

Celostátní úspěch
Společně s pěti třídami 2. stupně se žáci 8.A zúčastnili vědomostní soutěže Najdi, co 

neznáš, vyhlášené portálem Seznam. V konkurenci 2800 týmů z celé ČR se umístili na 
5. místě. O kvalitě našich družstev svědčí, že pět z šesti týmů dosáhlo plného počtu bodů 
a o pořadí rozhodl pouze odhad. Na www. zssloup. net najdete soutěžní otázky.

Vítězní dyslektici
Několikrát jsme organizovali místní i regionální kola soutěžního klání žáků s poruchami 

učení. Letošní vítězství našeho týmu ze 3. – 5. ročníku je však o to cennější, že ho žáci 
dosáhli ve značné konkurenci v Boskovicích. Gratulujeme vítězům a děkujeme vyučujícím 
za dlouhodobou kvalitní práci s handicapovanými žáky.

Letem světem
• I vy můžete pomoci zlepšit vybavení školy. Na stránkách www. zssloup. net najdete 

přístup do hlasování o 200 000 Kč na interaktivní tabuli a počítače od fi rmy ČEZ. 
Pošlete nám svůj hlas!

• Žákům školy, které baví anglický jazyk, jsme nabídli možnost zúčastnit se mezi-
národních zkoušek, pořádaných univerzitou v Cambridge. Získají certifi kát, který 
jim usnadní získání jazykového vzdělání požadovaného fi rmami na dobře placená 
místa.

Akce na jaře
Na jaře proběhne množství velmi zajímavých akcí k doplnění výuky:

• Čarodějnická škola – nocování ve škole
• Pozorování a zaznamenávání změn v přírodě – prezentace v Krásensku
• Výměnný pobyt v Srbsku – společné akce s partnerskou školou
• Cirsiáda – vědomostní utkání šesti sousedních škol
• Obhajoby ročníkových prací absolventů školy
• Setkání pěveckých sborů
• Školní výlety
• Výchovný koncert
• Celoškolní projektová výuka

Změny ve stravování
Od 1. září 2010 bude jídelna nabízet výběr ze dvou jídel. Strávníci nebudou mít kartičky, 

ale čipy, které dostanou oproti vratné záloze 115 Kč již v tomto školním roce. Aby bylo 
možné zařadit do jídelníčku nová jídla, budeme také kupovat konvektomat. Náklady akce 
dosáhnou 240 tisíc Kč.

Mgr. Pavel Dočekal, ředitel
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Český červený kříž nabízí PEČOVATELSKOU SLUŽBU, DOMÁCÍ OŠET-
ŘOVATELSKOU PÉČI. Poskytuje terénní služby osobám, které mají sníženou 
soběstačnost z důvodu věku, chronického onemocnění nebo zdravotního postižení, 
jejichž situace vyžaduje pomoc jiné fyzické osoby. Služba se poskytuje v domácnos-
tech osobně. Poskytujeme sociální služby pro seniory a zravotně postižené občany 
při běžných úkonech v péči o vlastní osobu, pomoc při zajištění chodu domácnosti. 
Bližší informace na tel.: 516 418 624, 602 785 931, e-mail: blansko@cervenykriz.eu, 
web: www.cck-blansko.cz.

JARO A VELKÁ NOC

Tak jsem opětovně nestihl ostatky. A to musely být na velmi dobré úrovni – alespoň 
podle vyprávění a fotografi e masopustních masek, kterou jsem měl možnost si prohlédnout 
v novinách.

Letos mně nějak rychle ten „zimní spánek“ utekl. Za pár dnů bude popeleční středa. 
(Hromnice byly ani ne před čtrnácti dny) a začne nám postní období. Však už je na čase, 
neboť jsme snědli už i to, co,,ostalo“ z loňského a zásoby tuku snad už nebudeme potře-
bovat. I když to zatím nevypadá, že by paní Zima chtěla odejít, první příznaky ústupu tu 
již máme. Sníh sice ještě padá, ale mráz nás už nestahuje těmi tvrdými obručemi, pouze 
v noci nás šimrá pár stupni pod nulou. Tradičně se již těšíme na opravdové jaro, uvedené 
velikonočními svátky – největšími křesťanskými, které letos připadnou na začátek dubna. 
Předtím ještě navštívíme sloupskou hlavní pouť a na Květnou neděli budeme symbolicky 
vítat Ježíše Krista ratolestmi při vjezdu do Jeruzaléma. Jak následně skončilo Ježíšovo 
přivítání v Jeruzalémě všichni víme, ale díky Velké noci jsme získali i velkou naději, která 
nás provází již více než dvě tisíciletí.

Vrátím se však ještě k letošní zimě. Zdála se drsnější než ty předchozí. Myslím si však, 
že byla hlavně vytrvalejší a zde ve Vavřinci (a celém krasu) se předváděla v celé svojí 
nádheře. Žádné holomrazy, ale pořádné příděly sněhu vytvářely ráj pro děti a i my (odrostlé 
děti) jsme měly možnost prožívat nádheru bílého ticha v čistě uklizené, běloskvoucí 
krajině. (Kdo nevěří, měl by alespoň občas zavítat do Brna a prohlédnout si ty hromady 
hnědo-černé hmoty, kdysi nesoucí název sníh). Sáňkování, bruslení, běžkování a tady ve 
Vavřinci dokonce i sjezdování, doplňovalo estetický zážitek i těmito radostmi vyvolanými 
tělesným pohybem.

Avšak zažil jsem i posmutnělý vavřinecký den. V kostele jsem se dověděl, že umřel 
soused Laďa. Měli jsme ho rádi. Když jsem v blanenské smuteční síni viděl,,všechny 
Vavřiňáky“ a slyšel paní učitelku, jak dojemně se se svým žákem za sebe i ostatní loučí, 
dojalo mě to. Sbohem, Laďo.

Jaro už nám tedy zlehýnka klepe na dveře. Paní,,Smrt“ jsme už pohřbili v rámci maso-
pustních oslav, takže se můžeme,,pomale“ těšit na vydatnější jarní sluníčko.

Nezapomeňme na semínka do truhlíků, ale hlavně na dobrou náladu. Neboť smrt již 
byla na Velkou noc přemožena.

Psáno ve Vavřinci začátkem února 2010.
Mirek Opatřil, polovavřiňák
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FLORBALOVÝ KOUTEK

Věčně druzí
Toto označení, které používají fanoušci Sparty pro svého největšího rivala Slavii, by 

sedělo v tuto chvíli i na náš fl orbalový tým z Vavřince. A proč toto označení? Jednoduše 
proto, že jsme na posledních třech turnajích skončili pokaždé na druhém místě. Je to 
nejčastější umístění v letošní sezoně AFL. Určitě to není žádný neúspěch, ba naopak! Sérií 
těchto výsledků jsme se prokousali až na současnou čtvrtou pozici, ze které bychom ještě 
na posledním turnaji chtěli útočit na třetí místo. Nutno podotknout, že je to v našich silách 
a určitě by nám toto umístění slušelo. V tomto čísle se dozvíte, jaké výsledky jsme měli na 
třech turnajích a poháru AFL.

Únorový turnaj se povedl herně i výsledkově. Dařilo se hráčům a velmi dobře zachytal 
i náš brankář. Důležitým bodem bylo vítězství ve čtvrtfi nále, přes které jsme prošli po 
minulých nezdarech. Stop v cestě za turnajovým vítězstvím nám po samostatných nájezdech 
vystavilo až družstvo Bíteše.

7. turnaj
Základní skupina

Cavespiders Vavřinec – Zbojníci Komín  4 : 4
Cavespiders Vavřinec – Fbc Slatina  6 : 1
Cavespiders Vavřinec – FFC Rookies  4 : 1

Čtvrtfi nále
Cavespiders Vavřinec – Outsiders Team  3 : 2

Semifi nále
Cavespiders Vavřinec – FFC Rookies  5 : 4

Finále
Cavespiders Vavřinec – Bíteš  2 : 3 (N)

Na březnový turnaj jsme odjížděli v pozměněné sestavě, než v jaké jsme odehráli před-
chozí turnaj. V základní skupině jsme získali 4 body a ze druhého místa jsme postoupili do 
dalších vyřazovacích bojů. Opět jsme se prostříleli až do fi nále, ve kterém jsme podlehli, 
stejně jako ve skupině, týmu Veterans Club Brno.

8. turnaj
Základní skupina

Cavespiders Vavřinec – Veterans Club Brno  5 : 6
Cavespiders Vavřinec – Orel Moravský Krumlov  5 : 2
Cavespiders Vavřinec – Zbojníci Komín  4 : 1

Čtvrtfi nále
Cavespiders Vavřinec – FFC Rookies  4 : 2

Semifi nále
Cavespiders Vavřinec – Bíteš  7 : 3

Finále
Cavespiders Vavřinec – Veterans Club Brno  1 : 4
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Zatím posledním odehraným turnajem byl v pořadí devátý dubnový. Sestava doznala opět 
několik změn na všech postech a využili jsme hlavně nových hráčů na hostování z jiných 
týmů. Pravidla soutěže dovolují mít na soupisce pro daný turnaj dva hráče do pole a jednoho 
brankáře. Tentokrát se hrálo na hale Start Brno. Povrch a rozměry hřiště jsou trochu odlišné 
od haly Hattricku Brno, na které hrajeme naše zápasy AFL. V základní skupině jsme nejprve 
dostali lekci z produktivity od týmu z Bíteše. Postupně v dalších zápasech jsme se sehrávali 
a přivykali povrchu v této hale, který nám moc nevyhovoval. Nicméně všechny další zápasy 
jsme vyhráli a ve fi nále nás opět čekal soupeř ze základní skupiny, tým Bíteše. Zápas byl 
v prvním poločase vyrovnaný, ale přesto šel soupeř do druhé části zápasu s dvoubrankovým 
vedením. Bohužel se nám ani ve druhém poločase nepodařilo překonat brankáře hostujícího 
týmu a naopak další branky jsme inkasovali. Opět nám tedy zisk prvního místa a poháru 
unikl. Opakovala se situace z předešlého turnaje, že nás porazil pouze jeden tým. Jak ve 
skupině, tak potom i ve fi nále.

9. turnaj
Základní skupina

Cavespiders Vavřinec – Bíteš  2 : 7
Cavespiders Vavřinec – Orel Moravský Krumlov  4 : 1
Cavespiders Vavřinec – Fbc Slatina  3 : 0

Čtvrtfi nále
Cavespiders Vavřinec – Veterans Club Brno  4 : 3 (N)

Semifi nále
Cavespiders Vavřinec – Zbojníci Komín  3 : 2

Finále
Cavespiders Vavřinec – Bíteš  0 : 5

Celková tabulka po 9. kole

3a. liga 
Pořadí Tým Počet zápasů Skóre (V:O) Body

1 Bíteš 50 172 : 101 78
2 Veterans Club Brno 44 120 : 90 66
3 Outsiders Team 44 115 : 76 62
4 Cavespiders Vavřinec 47 140 : 140 58
5 FFC Rookies 46 136 : 136 50
6 Zbojníci Komín 48 112 : 120 49
7 Orel Moravský Krumlov 44 91 : 142 39
8 Fbc Slatina 39 66 : 147 29

Zbývá odehrát poslední turnaj, který rozhodne o postupujících i o tom, kdo tuto ligu 
opustí. My se budeme snažit příští turnaj vyhrát, abychom se posunuli na 3. místo, na které 
ztrácíme 4 body. Věřím, že nám v celkovém součtu nebudou chybět body ze čtvrtého turnaje, 
kterého jsme se nezúčastnili.
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V poháru AFL, který se letos koná již třetím rokem, jsme se spojili s týmem FFC Rookies 
a hrajeme pod jeho jménem. Přičemž polovina hráčů je tvořena z našeho týmu a druhá 
z týmu FFC Rookies. V prvním kole jsme vyřadili tým Kavájrka United 8:7. Po jednoznač-
ném průběhu, kdy jsme vedli už 7:2 se nakonec zápas hodně zdramatizoval a do poslední 
chvíle jsme drželi těsné vítězství. V kole druhém nás čeká tým Tupouni, který v prvním 
kole kontumačním výsledkem postoupil do dalších zápasů. Zápasy se hrají 3x10minut a 
od čtvrtfi nále 3x15minut. Věřím, že se probojujeme co nejdál a změříme tak síly s dalšími 
týmy, s kterými se v AFL nepotkáváme.

Vedoucí družstva Cavespiders Vavřinec Ondřej Mach

SEZNAM JUBILANTŮ V OBDOBÍ BŘEZEN – DUBEN 2010

Níže jsou uvedeni pouze občané, kteří písemně souhlasili se zveřejněním údajů 
v INFORMAČNÍM ZPRAVODAJI.

Jméno jubilanta Bydliště Věk

Novotná Ludmila Veselice 70 75 roků

Koubíčková Kristina Nové Dvory 31 70 roků

Kolmačka Antonín Vavřinec 77 82 roků

Moravcová Květoslava Vavřinec 12 88 roků

Ševčík František Vavřinec 74 75 roků

Jubilantům srdečně blahopřejeme

TERMÍNY SBĚRU ODPADŮ BĚHEM KVĚTNA 2010

Nápojové kartony:
Všechny místní části ..................................................... 19. 5. 2010
Pytle odložit na stanoviště nádob na tříděný sběr 
odpadů – bude odvezeno ráno 20. 5. 2010 po 07.00 hod.

Televizory, lednice, pneumatiky:
Nové Dvory .................................................................... 12. 5. 2010
U kapličkyv době od 14.30 do 15.00 hod.
Suchdol .......................................................................... 12. 5. 2010
U hasičky v době od 15.00 do 15.30 hod.
Veselice ........................................................................... 12. 5. 2010
Na návsi u kapličky v době od 15.30 do 16.00 hod.
Vavřinec ......................................................................... 12. 5. 2010
U obecního úřadu v době od 16.00 do 16.30 hod.
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Nebezpečné odpady:
Nové Dvory ...................................................................... 5. 5. 2010
U kapličky v době od 14.30 do 14.45 hod.
Suchdol ............................................................................ 5. 5. 2010
U hasičky v době od 15.00 do 15.15 hod.
Veselice ............................................................................. 5. 5. 2010
Na návsi u kapličky v době od 15.30 do 15.45 hod.
Vavřinec ........................................................................... 5. 5. 2010
U obecního úřadu v době od 15.30 do 16.30 hod.

KALENDÁŘ AKCÍ NA KVĚTEN – ČERVEN 2010

Zápis dětí do MŠ Vavřinec  ............................................ 3. 5. 2010
Mateřská škola, 15.30 hod.

Výstava modelů a ručních prací  .............................  8. – 9. 5. 2010
Spol. místnost Vavřinec,

Soutěž Okrsku Sloup v požárním sportu  .......  sobota 8. 5. 2010
Polní letiště v Petrovicích, začátek v 8 hod.

Oslava Svátku matek  ......................................... neděle 9. 5. 2010
Výletiště ve Vavřinci, začátek v 15 hod.

O pohár SDH Vavřinec – XI. ročník ............... sobota 15. 5. 2010
Sportovní areál ve Vavřinci – začátek v 8.15 hod. 
– soutěž v požárním sportu mládeže

Vycházka do okolí ............................................. sobota 22. 5. 2010
Pořádá sdružení VESELICKÁ KAPLIČKA po trase 
– ze Sloupu Lukami a poté po silnici do Vysočan, dále do Baldovce, 
Holštejna a zpět do Sloupa, sraz v 8.30 hod. u kapličky, do Sloupa 
je možnost dojezdu autobusem s odjezdem v 9.04 hod. ze zastávky

O putovní pohár SDH Veselice – 14. ročník  ....  neděle 6. 6. 2010
Výletiště v Malé Veselici, soutěž v požárním útoku žen a mužů, 
začátek ve 12 hod.

Svatoantonínská pouť  .....................................11. 6. – 13. 6. 2010
Pátek  – veřejné představení projektu rekonstrukce KD Veselice,
  posezení spojené s rozlučkou s kulturním domem,
  začátek v 18 hod.  
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Sobota  – Mše svatá, prostranství nové návsi, začátek v 17 hod.
Sobota  – posezení v KD a na výletišti, začátek v 18 hod.
Neděle  – pouťové atrakce, KOLO ŠTĚSTÍ, udírna
Pondělí – tradiční DOZVUKY

Valná hromada  .................................................. sobota 19. 6. 2010
VH sdružení VESELICKÁ KAPLIČKA, začátek v 15 hod. v herně 
stolního tenisu

PROVOZ VÝLETIŠTĚ VE VAVŘINCI V ROCE 2010

Vedení TJ Vavřinec, která má pro letošní sezónu pronajaté vavřinecké výletiště, se 
dohodlo na spolupráci s Pivovarem Černá Hora. Na výletišti se tak minimálně v nadchá-
zející sezóně budou točit černohorské výrobky. Výbor TJ věří, že návštěvníci výletiště 
budou s nápoji spokojeni a jejich konzumací podpoří výrobce z našeho regionu, ale také 
i samotnou TJ. Na čepu bude nefi ltrované pivo Moravské sklepní, světlý ležák Kamelot 
a limonáda Grena. V nabídce bude i široká nabídka dalších alkoholických a nealkoholic-
kých nápojů. Více informací o výrobcích Pivovaru Černá Hora najdete na webu pivovaru 
na adrese www.pivovarcernahora.cz. Provoz prodejního stánku bude zahájen o víkendu 
8. – 9. května 2010.

Výbor TJ Vavřinec

SOUTĚŽ MLÉKÁRNY OTINOVES

Sýry se obecně vyrábějí sýřením ze sraženého mléka. Při výrobě sýru s modrou plísní 
se do pasterovaného kravského mléka kromě sýřidla přidává ještě smetanová kultura 
a ušlechtilá plíseň Penicillium roqueforti. Rozmíchaná sýřenina se napouští do sýrařských 
van, kde se po oddělení syrovátky formují sýrové bochníky. Ty se dále nasolují v solné 
lázni a propichují. Právě konzistence sýru s nepravidelnými dutinkami a propíchnutými 
otvory je důležitá pro správný růst plísně. Zrání sýru probíhá 5 týdnů v prostorách s přesně 
danými klimatickými parametry, během něj se chuť sýru zjemňuje a zušlechťuje. Dříve 
sýry dozrávaly v jeskyních, nyní většinou v moderních zracích sklepech, které jejich klima 
dokonale napodobují. Jedním z výrobců sýru NIVA je Mlékárna Otinoves. Příznivci tohoto 
druhu sýra se mohou zapojit do soutěže, kterou  pro ně Mlékárna Otinoves vyhlásila. 

Více informací najdete na internetových stránkách na adrese: 

http://www. mot.cz/soutez.htm.  
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KALKULACE NÁKLADŮ NA PROVOZ SYSTÉMU SHROMAŽĎOVÁNÍ, 
SBĚRU, PŘEPRAVY, TŘÍDĚNÍ, VYUŽÍVÁNÍ A ODSTRAŇOVÁNÍ 

KOMUNÁLNÍCH ODPADŮ V ROCE 2008

(počet občanů hlášených k trvalému pobytu v obci Vavřinec: 836)
(počet vlastníků nemovitostí k individuální rekreaci v obci Vavřinec: 53)

Výpočet sazby dle Čl. 3, odst. 1, písm. a) OZV:

Náklady na likvidaci nebezpečných odpadů (Sita CZ, a. s.)   12 486,00 Kč
Náklady na likvidaci vytříděných složek komunálního odpadu 95 337,00 Kč
Celkové náklady 107 823,00 Kč

107 823,00 Kč: 889 = 121,28 Kč = 121,00 Kč

Výpočet sazby dle Čl. 3, odst. 1, písm. b) OZV:

Náklady na likvidaci obsahu popelnic (Sita CZ, a. s.)  313 130,00 Kč
Náklady na likvidaci obsahu kontejnerů (ZEMSPOL a. s. Sloup
+ Březinka)   55 501,50 Kč
Celkové náklady  368 631,50 Kč

368 631,50 Kč: 889 = 414,66 Kč = 415 Kč

Výpočet sazby poplatku dle Čl. 3, odst. 1 OZV:

121 Kč + 415 Kč = 536 Kč

Pro rok 2010 odsouhlasilo Zastupitelstvo obce Vavřinec poplatek ve výši 400 Kč 
pro poplatníka dle čl.2, písm. a), b).
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Stavba KD Veselice 
(1955 – 1964)

Stavba obchodu v Suchdole 
(1974 – 1975)

Stavba vodovodu pro Nové Dvory (1986 – 1989)

Pohled na náves ve Vavřinci 
před výstavbou nákupního střediska 
(1979 – 1982)

Posílení vodních zdrojů 
pro Vavřinec (1983 – 1984)
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